

**THE RICHMAN & LAZARUS  
SOUL PART - 3**

**ပှၤထူးပှၤတၢ်တကၢ်ဒီးစၢ်လိၤစရူး  
သးသမူ (၃)**

ဘၣ်ဃးဒီး သးသမူအဂ့ၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လံာ်တၢ်မၤလိၤခံခါဝံၤသတးဒီး ပကလဲၤကဒီးဆူတၢ်မၤလိၤ(၃)န့ၣ် တက့ၢ်. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **ဝံၤယဃးစကုလး ၁၈:၄** န့ၣ်လီၤ.

**“ကွၢ်ကွၢ်, ပှၤအသးခဲလၢာ်မ့ၢ်ယတၢ်လီၤ. ဒ်ဟ်အသးအသိးန့ၣ် ဖိခွါန့ၣ်မ့ၢ်ပတၢ်ဒ်န့ၣ်သိးလီၤ. ပှၤအသးလၢအမၤတၢ်ဒဲးဘးန့ၣ်ကသံဝဲဒ်လီၤ.”**

ပကဖးကဒီး **လံာ်စံးထီၣ်ပတြၢ ၂၂:၂၉** န့ၣ်တက့ၢ်.

**“ကယံာ်ပှၤအဘီၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်ချာခဲလၢာ်ကအိၣ်ဝဲ, ဒီးဘါဝဲ, ကယံာ်ပှၤလၢအလဲၤလီၤဆူ ဟီၣ်ခိၣ် အကမူၣ်ခဲလၢာ်, ဒီးပှၤလၢအဒုးမူဒဲး အသးတသ့ဘၣ်န့ၣ် ကတီၤလီၤဝဲလၢအမဲာ်ညါလီၤ.”**

ဘၣ်ဃးဒီးလံာ်စံးဆုံဖိတဆာန့ၣ်,တၢ်ကွဲးအသးလၢအမ့ၢ် **“ဒီးပှၤလၢအဒုးမူဒဲးအသး (Own Soul) တသ့ဘၣ်န့ၣ်”** န့ၣ်မၤအသးဒ်သိးတလီၤပလိာ်အသးဒီး တၢ်မၤလိၤသးသမူအနီၢ်ဂံၢ် (၂) န့ၣ်လီၤ. ပကလဲၤကဒီးဆူ တၢ်မၤလိၤ (၃)ဘၣ်ဃးဒီးသးသမူန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **(လံာ်လူၤကဉ် ၁၆:၁၉-၃၁)** လၢအဘၣ်ဃးဒီး **ပှၤထူးပှၤတၢ်တကၢ်ဒီးစၢ်လိၤစရူး**အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးလံာ်စံးဆုံတဆာအဂ့ၢ်န့ၣ် ပှၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်ဘၣ် တၢ်စံာ်တဲၤတဲၤအီၤလၢကျဲအါဘိလီၤ. ခဲကန့ၣ်အံၤ ပကဃုသ့ၣ်ညါဘၣ်ဃးလံာ်စံးဆုံဖိတဆာအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ပကဃုသ့ၣ်ညါစ့ၢ်ကီးတၢ်သိၣ်တၢ်သီခံခါလၢ ပှၤစံာ်တဲၤတဲၤအီၤန့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်သိၣ်တၢ်သီ (၁) ဘၣ်ဃးဒီးသးသမူလၢအသံသ့န့ၣ်ဘၣ်တၢ်သိၣ်က့ၤအီၤဆူ, ပှၤသံတ့ၢ်လံာ်တကၢ်န့ၣ် အသးသမူသံတသ့, ဟးဂီၤတန့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်သိၣ်တၢ်သီ (၂) ဘၣ်ဃးဒီးလရၣ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ဖျိၣ်တၢ်ယာ်အထူအယိာ်န့ၣ်, မ့ၢ်ဒ်ကစၢ်ယွၤအတၢ် မၤလၢပှၤအပှၤသီဒီးပှၤတဒိကန့ၣ်ကစၢ်ယွၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

**လၢတၢ်န့ၣ်အဃိပှၤအါဂၤအတၢ်ဆိကမိၣ်အိၣ်ထီၣ်လၢ,  
ပှၤထူးပှၤတၢ်တကၢ်ဘၣ်လီၤဆူလရၣ်ဒီးစၢ်လိၤစရူးတမိ  
လဲၤထီၣ်ဘၣ်ဆူမူခိၣ်ဘိမ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.**

ဘၣ်ဆၣ်ပမံကွၢ်ကဒါက့ၤဒီး, ပဖးဘၣ်လံာ်စံးဆုံအဆာဖိ လၢအမ့ၢ် **လံာ်လူၤကဉ် ၁၆:၂၂** န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်ဒ်အံၤလီၤ.

**“ဒီးတၢ်မၤအသးလၢ ပှၤဖျိၣ်ဖိယာ်ဖိ တကၢ်န့ၣ်သံဝဲ, ဒီးကလူးတဖၣ်စိာ်ထီၣ်အီၤဆူ စၢ်အတြၢ ဟၣ် အသးနါပှၤအပှၤလီၤ. ဒီးပှၤအထူးအတီၤန့ၣ်သံစ့ၢ်ကီးဝဲ, ဒီးတၢ်ဂူၣ်လီၤအီၤလီၤ.”**

**လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, တၢ်လၢစၢ်အတြၢဟၣ်အသးနါပှၤန့ၣ်  
မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးမူခိၣ်ဘိမ့ၢ်န့ၣ်ပစံးသ့စ့ၢ်ကီးဧါ.**

ဘၣ်ဃးဒီးလံာ်စံးဆုံအဆာဖိလၢကစၢ်ယုၣ်ဂူးအတၢ်စံးကတီၤတၢ်အံၤန့ၣ်, ပှၤစံာ်တဲၤတဲၤလီၤတၢ်အခါ, မၤ သးဒ်သိးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီတခါအသိးန့ၣ် ပှၤအါဂၤစံးကတီၤတၢ်လီၤ. ပမ့ၢ်က့ၤကွၢ်က့ၤ **လံာ်လူၤကဉ် ၁၆:၂၀,၂၁, ဒီး**

၂၄ နှင့် ပထံဘန်လတ်ကွဲတမ်းနှင့်၊ ပတဘန်ဟံးန့အိပညီဒိ၊ တံကွဲအသးအသိးန့ပထံဘန်လီ။ ပဘန်ဟံးန့အိဒိတံကွဲတံကွဲအသိးလီ။

**လံလူကန် ၁၆:၂၀ ဒီးပုဖျိန်ဖိယံဖိအိန်ဒီးအပူလီဒိကညါ၊ အမံလီလါစရူးတကန့၊ ပုဟ်လီဝဲ လာအကျစာအိန်ထံးလီ။**

ပုထူးပုတီတကအဟံခဲညါန့ ပုဖျိန်ဖိယံဖိတကပုဟ်ဟံအိအဂုန့မ့ဝဲဒန်တံအဘိယုာ်ဃီစွာ်ကီးဧါ။ ပုထူးပုတီတကအတံသးကညါတအိန်ဘန်တုဒန်လဲဘန်လီဆူလရန်ဒိသိးပုအာဖိတကန့ မ့စွာ်ကီးဧါ။

**လံလူကန် ၁၆:၂၁ ဒီးတံမိန်အိန်အသးလာတံလီထြုလီပလုလါ ပုအထူးအတီအစီနီနိန့လီ။ ဒီးမ့မ့ထွံတဖန်ဟဲလုန်အတံဆါပူလီလီ။**

လံစီဆုံအတံကွဲ၊ မ့ဒိအဖိခိန်အသိးဘန်ဆန်၊ လာပကပိကပဟန့ ပထံဘန် ပုဃုအိန်ပုအဆန်ဒီးပုအလီတဂုတဖန်၊ တမာထွံလုန်အတံဆါအပူလီနီတကဘန်။ တံသ့တဖန်န့မ့ဒန်တံမဲဒ်ဆူးဒီးတံအသူးအသ့လါအလီရံဂါလီစာတမံလီ။

လာတံန့အဃိ ဘန်ဃးဒီးတံကွဲတမံအံ၊ ပတဘန်ဟံးန့အိပညီဒိတံကွဲအသိးန့ပထံဘန်လီ။ တံအံကမ့တံမနုလဲန့။ ပကလဲကဒီးဆူ၊ လံလူကန် ၁၆:၂၄ န့တက့။

**“ဒီးကီးထီန်ဒီးစံးဝဲဒန်၊ ပါအတြါဟန်ဧ၊ သုန်ကညါသးကညါစံးယတက့။ ဒီးမာစီလါစရူး ဘျာလီအစုမုာ်စီးနါလာထံကျါ၊ ဒီးဟဲမးခုန်လီယပျာတက့။ အဂုဒိအံ၊ ယဘန် တံနးတံဖျိန်လာမ့ကဲအပူအံလီ။”**

ပကဆိကမိန်တံဘန်ဃးဒီးလံစီဆုံအဆာဖိတမံအံအတံကွဲဒီးပကဆိကမိန်ကွဲတံအံတက့။ တံလာစုမုာ်စီးနါထံတလီစီအံန့၊ မးခုန်ပသး သ့စွာ်ကီးလာ လရန်အပူန့မ့စွာ်ကီးဧါ၊ လာတံန့အဃိတံကွဲတမံအံန့ တမ့ဒိတံကွဲအသိးန့လီ။ ဘန်ဃးဒီးလံစီဆုံအတံကွဲသ့တဖန်န့ ကစါခရံစွာ်ကီးစံးကတီတံအခါ၊ ကတီတံဒီးတံဒိတံတံကွဲအဂုန့ပထံဘန်ဖဲ လံမးသဲ ဘုးဘု န့လီ။

**“တံန့တဖန် ခဲလံာ်ယုန်ရှူးစံးဘန်တဲဘန် ပုဂီုမုာ်တဖန်လာတံကတီဒိ၊ ဒီးတံကတီဒိတအိန်ဘန်ဒီး၊ တကတီဘန်တံလာအံဘန်။”**

မ့ဝဲလီ။ ကစါယုန်ရှူးစံးကတီတံအခါ၊ စံးကတီတံဒီးတံဒိတံတံကွဲအါမံန့ ပထံဘန်လာ လံစီဆုံအဆာအါတီလီ။

- \* လံလူကန် ၁၅:၁၁ - မတတက - A certain man
- \* လံလူကန် ၁၆:၁ - မတတက အထူးအတီ - There was a certain rich man
- \* လံလူကန် ၁၉:၁၂ - မတတက ပဒိန်တက - A certain noble man
- \* လံလူကန် ၂၀:၉ - မတတက သုန်လီစပံးလီတလီ - A certain man

မ့ဝဲလီ။ တံဒိတံတံကွဲအတံကွဲသ့တဖန်န့ ဘန်တံကွဲအိလါ အဆိန့မ့ဒန် “မတတက” န့ ပထံဘန်အိအါမးလီ။ လာတံန့အဃိ၊ “ပုထူးပုတီတကဒီးစီလါစရူး” န့စွာ်ကီးဘန်တံကွဲအိလါ တံဒိတံတံကွဲတခါန့ပထံဘန်လီ။ တံအဲအံန့မ့ဒန်လာတံဒိတံတံကွဲတခါန့ပထံဘန်လီ။ တံအဲအံန့ မ့ဒန်တံဂုလာအသမုာ်သပုာ်လာကစါခရံအတံကတီတံလီ။

**လံာ်လူကဉ် ၁၆:၁၉ ဒီးမတၢတကအထူးအတီ၊ ကူသီးဝဲလၢတၢ်လုးတက့ၢ်ဒီးဖှိဝါကဆုၣ်၊ ဒီးမုာ်လၢတၢ် ကိးမုာ်န့ၢ်မုာ်န့ၢ်ဒီးဒိၣ်မးလီၤ.**

တၢ်ဒိတၢ်တဲာ်အါမံၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ် ပှၤကညီအတၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးအသးသမူအတီအိၣ်ခံၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်အီၤလၢလံာ်စီဆ့အတၢ်ဒိတၢ်တဲာ်အါတီၤလီၤ. လၢလံာ်လူကဉ် ၁၅:၁၁ န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကိး, ပှၤတကဒီးအဖိခံၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး ဖိခွါလၢအဟါမၢ်လၢပှၤကိးဂးဒးသ့ၣ်ညါအသိးန့ၣ်လီၤ.

ကစၢ်ခရံၣ်အတၢ်ကတိၤဒိလၢအမ့ၢ် **“ပှၤထူးပှၤတီၤ”** န့ၣ်ကမ့ၢ်မတၢတဖၣ်လဲၣ်.

ဘၣ်ဃးဒီးပှၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်, ကစၢ်ယုၣ်ဂ္တးအဝဲအကစၢ်ဒၣ်ဝဲ, ခဲၣ်တၢ်ဂီၤဘၣ်ဃးဒီးတၢ်တဲာ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဖျါတုၤပှၤထံၣ်လၢသးအမဲာ်သ့န့ၣ်လီၤ.

ကစၢ်ယုၣ်ဂ္တးစံးတၢ်တဖၣ်န့ၣ် မံၤပကယုၣ်သ့ၣ်ညါဘၣ်လၢသးအမဲာ်ချံန့ၣ်တက့ၢ်.

**\* တၢ်လုးတက့ၢ်** - တၢ်အဝဲအံၤန့ၣ် ဘၣ်ဃးဒီးစီၤလိာ်စီၤပၤအတၢ်ကူတၢ်သိးအလွဲၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လီၤ. ကစၢ်ယုၣ်ဂ္တးစ့ၢ်ကိးတချူးတူၢ်သံအသးန့ၣ် ဘၣ်တၢ်လိာ်လုအီၤလၢ **“ပှၤယုၣ်ဒ်ဖိအစီၤပၤ”** ဒီးပှၤဒုသိးအီၤလၢတၢ်လုးတက့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ (လံာ်ယိၤဟၣ် ၁၉:၂၃) န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးပှၤအံၣ်စရုလးဖိအတၢ်ပနီၣ်န့ၣ် ဒ်သိး (၂မိၤရှု ၁၉:၅,၆) န့ၣ်အတၢ်ကွဲးအိၣ်ဒ်အံၤလီၤ.

**“ဒီးခဲကနံၣ်အံၤ သုမ့ၢ်ဒိကနံၣ် ပကလုာ်သပှၢ်တၢ်, ဒီးတၢ်န့ၢ်ယတၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤဒီး, သုကကဲထီၣ်တၢ် လုာ်ဒိၣ်ပှၤဒိၣ်လၢယကီၢ်ဒိၣ်န့ၢ်ပှၤကလုာ်ခဲလၢာ်တက့ၢ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ဟီၣ်ခိၣ်ဒိဘုၣ်ညါမုာ်ယတၢ်လီၤ. ဒီးသုက ကဲထီၣ်ပှၤလုာ်တၢ်အဒိၣ်တဖၣ်အဘီအမ့ၢ်, ဒီးပှၤတကလုာ်စီဆ့လီၤ. အဝဲအံၤမုာ်တၢ်ကတိၤလၢနဘၣ်စံးဘၣ်ပှၤ အံၣ်စရုလးဖိလီၤ.”**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်ပနီၣ်တမံၤလၢ အမ့ၢ် **“တၢ်လုးတက့ၢ်”** အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤဘၣ်ဃးကစၢ်ယုၣ်အဘီအမ့ၢ်တခါလၢဘၣ်တၢ်ကျၢ်ဘၣ်အီၤဆူပှၤအံၣ်စရုလးဖိတဖၣ်အဖိခိၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, ဘၣ်တၢ်စံးအီၤလၢ, ပှၤဘၣ်တၢ်ကျၢ်ဘၢအီၤဒီး **“ဂီၤလုးတကလုာ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိးလုးတက့ၢ်”** န့ၣ်လီၤ.

ဖှိဝါကဆုၣ် - ဖှိဝါကဆုၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်တီတၢ်လီၤလီၤ. **(လံာ်လီၣ်ဖျါ ၁၉:၈ ဒီးတၢ်ဒုးကုဒုးသိးအီၤ ဒီးတၢ်ဝါကဆုၣ်ဒီးကတြိၣ်ကတြိၣ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်ဝါန့ၣ်မ့ၢ်ပှၤစီဆ့ အတၢ်တီတၢ်လီၤလီၤ.** အဝဲသ့ၣ်အတၢ်တီတၢ်လီၤန့ၣ်တမ့ၢ်စ့ၢ်ကိးတၢ်အနီၢ်ကီၢ်တမံၤဘၣ်. တၢ်ဒဲးဘးအိၣ်အဃိတနံၣ်တဘျီမၤတၢ်လုာ်ဘၣ်ဆၣ်, လၢကစၢ်ယုၣ်အဂီၢ်န့ၣ် တမ့ၢ်တၢ်တီတၢ်လီၤလၢလၢပှၤပှၤဘၣ်. လၢတၢ်လုာ်ထီၣ်တၢ်အဃိ, အဝဲသ့ၣ်ရုလိာ်အသးဒီးကစၢ်ယုၣ်သ့ဝဲလီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိပှၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်လုးထီၣ်ဖှိဝါကဆုၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး မၤတၢ်လုာ်တၢ်ပာ်တၢ်ဒီး, အဝဲသ့ၣ်, လၢကစၢ်ယုၣ်အမဲာ်ညါန့ၣ်အတၢ်ဒဲးဘးသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်ကျၢ်ဘၢအီၤန့ၣ်လီၤ.

**၃မိၤရှု ၁၆:၂၉-၃၁**

**“အအံၤမုာ်တၢ်အလုာ်အလၢ်, အထူအယိာ်လၢသုကီၢ်, လၢလါနွံဘုၣ်တဘုၣ်, လါထီၣ် ဆံဆဲၣ်န့ၢ်တနံၣ်န့ၢ် သုဘၣ်ဆိၣ်လီၤသုသးဒီးပှၤလၢသုကလုာ်ဒၣ်သ့ဝဲမ့ၢ်ဂုၤ, ပှၤတခိဘီတခီမုာ်ဖိလၢအအိၣ်လၢသုကျါမ့ၢ်ဂုၤ, တဘၣ်မၤ တၢ်မၤနီတမံၤဘၣ်.”**

“အဂ္ဂိဒ်အံ၊ တာ်လာမုာ်တနံန့န့ တာ်ကမတၢ်ပုၤဖျဲးလာသုဂီၢ်ဒ်သိးသုကကဆိုထီၣ်လာသုတၢ် ဒဲးဘးခဲလၢာ်လာယုၤအမဲာ်ညါလီၤ.”

“ကကဲထီၣ်အိၣ်ဘျဲးအနံ၊ အတၢ်အိၣ်ဘျဲးလာသုဂီၢ်၊ ဒီးသုဘၣ်ဆိၣ်လီၤသုသးလီၤ. မုာ်တၢ်မၤလိာ် အထူအယိာ်လီၤ.”

**\* ဒီးမုာ်လာတၢ်ကိးမုာ်နံန့န့ဒဲးဒိၣ်မးလီၤ. Eating**

တာ်လာကစၢ်ယုၤအကလုာ်ကထိၣ်န့န့မုာ်ဒ်တၢ်အိၣ်န့န့ ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, “ဝံယံးရမံယုၤ ၁၅:၁၆ ယထံၣ် န့န့န့တၢ်ကတိၤ, ဒီးယအိၣ်ကွံာ်အိၣ်လီၤ.” န့န့လီၤ. (eat)

ဒ်သိးပုၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်ဘျဲးဘၣ်ဖျိၣ်လာကစၢ်ယုၤအကလုာ်ကထိၣ်ဒီးအတၢ်သးအိၣ်သ့ၣ် တဖၣ်န့န့လာပုၤကလုာ်ကတိၤအကန့န့တအိၣ်ဘၣ်ဝဲဘၣ်. ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, ၅မိၤ၅၅ ၄:၆-၈ ဒီး ၃၃ န့န့လီၤ.

“ဒီးတၢ်န့ဒီးမၤတက့ၢ်. အဂ္ဂိဒ်အံ၊ အဝဲန့န့မုာ်သုတၢ်ကူၣ်သုကူၣ်ဘၣ်, ဒီးသုသ့ၣ်ဆးသးဆး လာပုၤကလုာ်တဖၣ်အမဲာ်ညါ, ဒီးအဝဲသ့ၣ်ကန့န့ဟူတၢ်မၤလိာ်ခဲလၢာ်န့န့, ဒီးကစံးမုာ်မးပုၤဂီၢ်မုာ်အိၣ် အအါအံ မုာ်ပုၤတကလုာ်လာ အကူၣ်တၢ်သုအကူၣ်တၢ်ဘၣ်, ဒီးအသ့ၣ်ဆးအသးဆးလီၤ.”

“အဂ္ဂိဒ်အံ၊ မတၤတကလုာ်ဒိၣ်ဝဲ, လာကစၢ်အိၣ်ဘျဲးဒီးအိၣ်, ထဲသိးဒီးယုၤပကစၢ်လာကယံာ် တၢ်လာပကိးထီၣ်လာအိၣ်န့န့လဲၣ်.”

“မတၤတကလုာ်ဒိၣ်ဝဲလာအအိၣ်ဒီးတၢ်မၤလိာ်ဒီးတၢ်စံၣ်ညီၣ်တီ, ဒ်ကယံာ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီလာ ယပာ်လီၤလာသုမဲာ်ညါလာမုာ်မဆါတနံအံအသိးန့န့လဲၣ်.”

“ပုၤဂီၢ်မုာ်န့ဟူယုၤအကလုာ်ကတိၤတၢ်လာမုာ်အူအကျါ, ဒ်န့န့ဟူအသိး, ဒီးမူဝဲစ့ၢ်ကိးဧါ.”

မုာ်ဝဲလီၤ. တာ်လာပုၤထူးပုၤတီၤတဂၤအံၣ်န့န့မုာ်ဒ်တၢ်အိၣ်အတဲာ်တမံၤလာ ပုၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ် အိၣ်ဒီး ကစၢ်ယုၤအကလုာ်ကထိၣ်ဒီးအတၢ်သးအိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့န့ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. လံာ်စီဆုံအလီၤလံာ်တကကြၢၢ် အပူၤ တၢ် ကွဲးအသးသ့ၣ်တဖၣ်လာအမုာ်, စးထီၣ်ဖဲလံာ်ဝံယဂျါယၤဆူလံာ်မၤလကံသ့ၣ်တဖၣ်န့န့ မုာ်ဒ်ပုၤ အံၣ်စရုလးဖိအဂီၢ် တၢ်စံၣ်တဲာ်တဲာ်လီၤတၢ်တဖၣ်န့န့လီၤ.

ပုၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့န့အဝဲသ့ၣ်အစီအခါဒ်သိးပုၤထူးပုၤတီၤတဂၤအသိးမုာ်လာတၢ်ကိးမုာ်နံ မုာ်န့ဒဲးဒိၣ်မးလီၤ. (feasted (eating) Sumptuously everyday) အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ဃးဒီးနီၢ်သးတကပၤန့န့ ထူးတီၤဒိၣ်မးအဂ္ဂိဒ်န့န့ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ လံာ် ဧါမိၣ် ၃:၂ န့န့လီၤ.

“လာပုၤအဒုၣ်လာ ဟီၣ်ခိၣ်ချာခဲလၢာ်အကျါန့န့ ယကသ့ၣ်ညါထဲ သုဧါန့န့တက့ၢ်. မၤသးဒ်န့န့ ဒီး ယကအိၣ်သကိးလာသုတၢ်အာခဲလၢာ်အပိလီၤ.”

မုာ်ဝဲလီၤ. အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့န့ မုာ်ဒ်ပုၤကလုာ်လာကစၢ်ယုၤဃုထာအိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီး ပုၤအံၣ်စရုလးဖိအဂ္ဂိဒ်န့န့ ပကထံၣ်ဘၣ်ကဒီးဖဲ လံာ်ရိမုၤ ၃:၁ န့န့လီၤ.

“မၤသးဒ်န့န့ဒီး, ပုၤယုၤဒၤဖိအတၢ်အါဒ်တၢ်တက့ၢ်န့န့, မုာ်တၢ်မၤန့တမံၤလဲၣ်. ဒီး တၢ်ကူးတရံး န့န့ အဘျဲးမန့လဲၣ်.”

မုာ်ဝဲလီၤ. တာ်လာပုၤအံၣ်စရုလးဖိတဂၤအတၢ်ဆိၣ်ဂုၤဆိၣ်ဝါန့န့မုာ်တၢ်မၤန့လဲၣ်. မ့တမုာ်အတၢ်ထူးတၢ် တီၤန့န့မုာ်မန့လဲၣ်. မ့တမုာ်အတၢ်ထူးတၢ်တီၤန့န့ ပကကံထီၣ်ဒွဲးထီၣ်အိၣ်ဒ်လဲၣ်.

တစ်စီးဆာနဲ့ပကထံဘဲ လံာ်ရီမုာ် ၉၄-၅ နဲ့လီၤ.

**“အဝဲသ့တဖန်န့ၣ်မုာ်ပုၤအံၣ်စရုလးဖိ၊ ဒီးတၢ်ဘၣ်ဃး ဒီးအိၤမုာ်တၢ်ပာ်အိၤလာဖိအလီၢ်၊ ဒီး တၢ်လာကပီၤ၊ ဒီးတၢ်အာၣ်လီၤအိၤလာတဖန်၊ ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီ၊ ဒီးတၢ်မၤယွၤအတၢ်မၤ၊ ဒီးတၢ်စံးပာ်တဖန်န့ၣ်လီၤ. ဟံၤသ့တဖန်န့ၣ်၊ မုာ်အဝဲသ့အတၢ်၊ ဒီးဖဲဒၣ်တၢ်ဖံးတၢ်ညှိန့ၣ်ခရံၣ်၊ လၢအ မုာ် တၢ်ခဲလၢာ်အဖီခိၣ်၊ ယွၤလၢအဘၣ်ဆိၣ်ဂ့ၤအစီၤစီၤအယုၣ်ယုၣ်တက၊ ဟဲလၢအိၤလီၤ. အမ့ၣ်.”**

မုာ်ဝဲလီၤ. တၢ်သ့တဖန်န့ၣ် မုာ်ဒၣ်ပုၤအံၣ်စရုလးဖိအတၢ်ထူးတၢ်တီၤဘၣ်ဃးဒီးနီၢ်သးတကပၤန့ၣ် ပထံၣ် ဘၣ်အစရီၤသ့တဖန်လီၤ.

**တၢ်အံၤ၊ မုာ်ဒၣ်ကစၢ်ယုၣ်ရှုးခဲၣ်တၢ်ဂီၤဘၣ်ဃးဒီး ပုၤအံၣ်စရုလးဖိအဂီၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လၢပသးအမဲာ်န့ၣ်လီၤ.**

ဘၣ်ဃးဒီးပုၤဖျိၣ်ဖိ၊ ဒ်ပစံးတၢ်အသိးပုၤဃုအိၣ်အဆၣ်တကအဂီၢ်န့ၣ် ကမုာ်မနုၤလဲၣ်. ကမုာ်မတၢ်စ့ၢ်ကီး လဲၣ်. ပကဖးဘၣ် လံာ်လူၤကၢ် ၁၆:၂၀,၂၁ န့ၣ်တက့ၢ်.

**“ဒီးပုၤဖျိၣ်ဖိယာ်ဖိအိၣ်ဒီးအပူၤလီၢ်ဒီဂညါ၊ အမံၤစီၤလါစရုးတကန့ၣ်၊ ပုၤပာ်လီၤဝဲလၢ အကျဲ စၢၤအခိၣ်ထံးလီၤ. ဒီးတၢ်မိၣ်အိၣ်အသးလၢတၢ်လီၤဩလီၤပလုၤလၢ ပုၤအထူးအတီၤ အစီၢ်နီၢ်ခိၣ်န့ၣ် လီၤ. ဒီးမုာ်ထွံၣ်တဖန်ဟဲလ့ၣ်အတၢ်ဆါပူၤလီၢ်လီၤ.”**

**တၢ်လၢပုၤဖျိၣ်ဖိယာ်ဖိစီၤလါစရုးလၢအိၣ်ဒီးအပူၤလီၢ်တကန့ၣ် မုာ်ဒၣ်တၢ်အဒိအတံာ်တမံၤလၢ ပုၤတခီဘီမုာ်တဖန်အဂီၢ်လီၤ.**

**\* ပုၤဖျိၣ်ဖိတက -** ဘၣ်ဃးဒီးပုၤတခီဘီမုာ်ဖိသ့တဖန်န့ၣ် ကစၢ်ယွၤအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါန့ၣ်လၢအဝဲသ့အဂီၢ် တအိၣ်ဘၣ်၊ ဘၣ်ဖျိၣ်ဘၣ်ယာ်လၢတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

**\* အပူၤလီၢ်အိၣ်ဒီဂညါ -** လၢပုၤဖျိၣ်ဖိယာ်ဖိတကအဂီၢ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ပျံၣ်တၢ်ဒဲးဘးန့ၣ်တအိၣ်ဘၣ်အသိး, ကစီ ဆံၣ်အဂီၢ်န့ၣ်စ့ၢ်ကီးကျဲတအိၣ်ဘၣ်. တၢ်အပူၤလီၢ်န့ၣ်မုာ်ဒၣ်တၢ်ထုၣ်ဖျဲးတအိၣ်လၢတၢ်ဒဲးဘးတဖန်အပူၤလီၤ.

**\* ကျဲစၢၤအခိၣ်ထံး -** အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်မၤဘျူးမၤဖျိၣ်တၢ်အလီၢ်အချၢတကပၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢ “ဟံၣ်” န့ၣ် မုာ်ဒၣ် ပုၤအံၣ်စရုလးဖိအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါဒီးအတၢ်မၤဘျူးမၤဖျိၣ်တၢ်လီၤလၢအဝဲသ့အဂီၢ်လီၤ.

တၢ်လၢပုၤထူးပုၤတီၤတကအံၤအဟံၣ် “ခိၣ်ဒူ” ဒ်ပစံးတၢ်အသိး “ကျဲစၢၤ” န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **အဖုးစူး ၂:၁၄** အသိးန့ၣ်လီၤ.

**“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, အဝဲဒၣ်မုာ်ပတၢ်ဃုတၢ်ဖိး, ပုၤလၢအမၤက့ၤပုၤခံဖုတဖုဃီ, ဒီးမၤလီၤပျီၢ်ကွံာ် တၢ်ခိၣ်ဒူအိၣ်လၢပဘၣ်စၢၤ, ”**

တၢ်မၤလီၢ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ကူးတရံးန့ၣ် အိၣ်ဒၣ်ထဲလၢပုၤအံၣ်စရုလးဖိဒ်သိးဟံၣ်အပဲတြီအသိးန့ၣ်ဒီးပုၤတခီဘီမုာ် ဖိသ့တဖန်အဂီၢ်အဝဲသ့လဲၤန့ၣ်ဝဲတသ့ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

**\* တၢ်လီၢ်ဩလီၤပလုၤ -** တၢ်အံၤန့ၣ်မုာ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါတဆံးတက့ၢ်လီၤ. တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤ ဆိၣ် ဝါတဆံးတက့ၢ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်လီၤဩလီၤပလုၤအဂီၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, (လံာ်မးသဲ ၁၅:၁၅-၂၈) အတၢ် ကွဲး အသိးပုၤကန့ၣ်ဧၣ်ပိာ်မုာ်တကဃုတၢ်လၢကစၢ်ယုၣ်ရှုးအအိၣ်တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

**\* ထွံၣ်သ့တဖန်ဟဲလ့ၣ်အတၢ်ဆါပူၤလီၢ်လီၤ**

တၢ်လာထွံၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ဟဲလ့ၣ်ပုၤတဂၤအတၢ်ဆါအပူၤလီၤန့ၣ်, မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဒဲးဘးလာအအိၣ်ဒီးတၢ်စာဃာ်  
န့ၣ် ဒ်သိးတၢ်ဒဲးဘးကပူၤဖျဲးအဂီၢ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ကမၤဖုံထီၣ်က့ၤအသးဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဒဲးဘးန့ၣ်ဃုဝဲကျဲလၢ  
ပုၤတခီဘီမ့ၢ်အလုၢ်အလၢ်အပူၤလီၤ.

တၢ်လာထွံၣ်န့ၣ်ကမ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်. ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, “**၃မိၤရှု ဘး၂၇ - ဒီးလာကယံၢ်ဆၣ်ဖိကီၢ်ဖိလာ  
အဟးလာအခိၣ်လွံၢ်ခီအကျါန့ၣ် တၢ်လာအဟးလာအခိၣ်ညါသးတမံၤလၢ်မ့ၢ်တၢ်တကဆီၣ်ဘၣ်လၢသု  
ဂီၢ်လီၤ. ကယံၢ်ပုၤလာအထိးဘၣ်အစိၣ်န့ၣ်ကကဲထီၣ်တၢ်တကဆီၣ်ဘၣ်တုၤမ့ၢ်ဟါလီၤ.**”

ဒ်လံာ်စီဆုံအဆၢဖိအသိး, တၢ်လာထွံၣ်န့ၣ်တကဆီၣ်စ့ၢ်ကီးဘၣ်. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ပျံၣ်တၢ်  
ဒဲးဘးန့ၣ်အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ဃုဝဲလၢ ပုၤတခီဘီမ့ၢ်အလုၢ်အလၢ်လာအမ့ၢ်, ဘါတၢ်ဂီၤတၢ်ဖိၣ်, နၢ်ပုၤမဲာ်ချဲဘျီၣ်အတၢ်က  
တၢ်ဒီးတၢ်လုၢ်ထီၣ်ဖိဒ်ဖိသ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အလုၢ်အလၢ်န့ၣ်လီၤ.

**မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤတခီဘီမ့ၢ် အလုၢ်အလၢ်န့ၣ်လီၤ.  
လံာ်လူၤကၢ် ၁၆:၂၂ ဒီးတၢ်မၤအသးလာ ပုၤဖျိၣ်ဖိယာ်ဖိတဂၤန့ၣ်သံဝဲ, ဒီးကလူးတဖၣ်စိာ်ထီၣ်  
အီၤဆူ အကြၢဟ့ၣ်အသးနါပုၤအပူၤလီၤ. ဒီးပုၤအထူးအတီၤန့ၣ် သံစ့ၢ်ကီးဝဲ, ဒီးတၢ်ရှုၣ်လီၤအီၤလီၤ.**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လာ “တၢ်သံ” န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် “တၢ်အကတၢ်” လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်အကတၢ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်.  
ပုၤခံၣ်မၤစလီၢ်မ့ၢ်သံဝဲန့ၣ် ပကစံးတၢ်ဒ်အံၤလီၤ. ပုၤထူးပုၤတီၤအတၢ်သံန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်ဘျူးတၢ်ဖျိၣ်အဆၢ  
ကတီၢ်န့ၣ်လဲၤဆူတၢ်အကတၢ်လာပုၤအံၣ်စရုလးဖိအဂီၢ်အသိး, လၢပုၤတခီဘီမ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်တၢ်သးခုက  
စီၣ်အိၣ်ထီၣ်ဖဲတၢ်ဘျူးတၢ်အိၣ်ဘၣ်အဆၢကတီၢ်အကတၢ်အခုအခါန့ၣ်လီၤ.

**\* စီၤလါစရူး -** ပုၤတခီဘီမ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိးပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်မၤန့ၢ် တၢ်သးခုကစီၣ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်  
ကဲထီၣ်ပုၤခရံၣ်ဖိန့ၣ်အဂ့ၢ်လီၤ.

**\* ကလူးသ့ၣ်တဖၣ်စိာ်ထီၣ်အီၤဆူ စီၤအကြၢဟ့ၣ်အသးနါပုၤအပူၤလီၤ.**  
လံာ်စီဆုံဖိတဆၢအံၤ ကမ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်.

ကလူးသ့ၣ်တဖၣ် - တၢ်သးခုကစီၣ်ဘၣ်တၢ်ရၤလီၤအီၤဆူပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်အအိၣ်ခီဖျိပုၤတၢ်မၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်  
လာအမ့ၢ်အဆိကတၢ်တဂၤ စီၤပုးတရူးဆူ စီၤကနုၤလံးအဒုၣ်ဖိထၢဖိအဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်တကးဘၣ် စီၤပီလူး  
စ့ၢ်ကီးမၤသကိးတၢ်ဒီးပုၤတၢ်မၤဖိလာအမ့ၢ်စီၤဗၣ်နုး, စီၤတံးတူး, ဒီးလူၤကၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

**\* စီၤအကြၢဟ့ၣ်အသးနါပုၤ - ဒ်လံာ်စီဆုံအဆၢဖိလာအမ့ၢ် “ကလၢတံ ဂး၇ မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး သ့ၣ်ညါ  
သ့ဝဲလၢပုၤလာ အဘၣ်ဃးဒီးတၢ်နၢ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်စီၤအကြၢဟ့ၣ်အဖိခွါန့ၣ်တက့ၢ်.”**

**မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လၢပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်, ကကဲထီၣ်ခရံၣ်  
အတၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အခွဲးအယာ်ဖးဒိၣ်တမံၤလီၤ.**

ဘၣ်ဃးဒီးပုၤထူးပုၤတီၤတဂၤန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်.

**“ဒီးပုၤထူးပုၤတီၤန့ၣ်သံစ့ၢ်ကီးဝဲ, ဒီးရှုၣ်လီၤအီၤလီၤ.”**

ပုၤထူးပုၤတီၤတဂၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိးပုၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဘျူးတၢ်ဖျိၣ်အဆၢကတီၢ်  
န့ၣ်ကတၢ်လံအဃိ, ဘၣ်တၢ်ရှုၣ်လီၤအီၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ဘၣ်တၢ်သမၤအီၤလၢကစၢ်ယွၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲ AD 70  
ဝံၤအလီၢ်ခံ ပုၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်ဘၣ်တၢ်ဆီၣ်သဒါအီၤန့ၣ်လီၤ.

လံာ်လူကဉ် ၁၆:၂၃-၂၄

“ဒီးဘဉ်တၢ်ဆိးကဲးဆိးလီ၊ ဒီးကျဲထီၣ်အမဲာ်လာပျုးပျုး၊ ဒီးထံၣ်ထီၣ် သက္ကမာ်အကြာဟဉ်၊ ဒီးစီလါစရူးအိၣ်လာအသးနါပှ် အပူလီ.ဒီးကိးထီၣ်ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ပာ်အကြာဟဉ်ဧာ, သူၣ်ကညီသး ကညီစာ်ယၤတက့ၢ်. ဒီးမာ်စီလါစရူးဘျုးလီအစုမုာ်စိးနါလာထံကျါ, ဒီးဟဲမးခုၣ်လီယပျုးတက့ၢ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ယဘဉ်တၢ်နးတၢ်ဖျိၣ်လာမ့ၣ်ကဲၤအပူအံၤလီ.”

လံာ်စီဆံ့အဆာဖိတဖၣ်အခိပညီကအိၣ်ဒ်လဲၣ်.

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်ဖဲ AD 70အခုအခါ ပှ်အံၣ်စရူးဖိဒီးအကီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဘဉ်တၢ်မးလီၤပြီလီၤပြီအီၤဆူ တၢ်လီၤသက့ၤဆၣ်ဒးန့ၣ် ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ, လံာ်စကးရယၤ ၇:၁၃-၁၄ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးတုၤအကိးထီၣ်ဒီး, တၢ်မးအသးလာအတၢ်တကန့ၣ်ဘဉ်တၢ်ဘဉ်, ဒီးအဝဲသ့ၣ် တဖၣ်န့ၣ် ကကိးထီၣ်ဒီး ယတကန့ၣ်ဘဉ် ဒ်န့ၣ်အသိးလီၤ. တၢ်သးမုာ်ကီၢ်မုာ်အယွၤစံးဝဲဒၣ်.”

“ဒီးယကမးလီၤပြီလီၤပြီအီၤလာ ကလံၤသဝံးလာ ကယံၢ်ပှ်ကလုာ်တဖၣ်အကျါလာအတသ့ၣ် ညါဘဉ်ဝဲဘဉ်ဒီး ဒ်န့ၣ်အသိးထံၣ်ဧါကီၢ်ဧါအိၣ်သယုာ်လာအလီၢ်ခဲ, ဒီးပှ်တလဲၤတၢ်တက့ၤတၢ်လာအပူ ဘဉ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, မးသယုာ်တ့ၢ်ထံၣ်ခုၣ်ကီၢ်မုာ်န့ၣ်လီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လံာ်စီဆံ့တဆာအံၤစံးဘဉ်ပှ်, ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ပနီၣ်လာအမ့ၢ်, အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ဘဉ်တၢ်သမာကွံာ် အီၤဒီးထံၣ်ဘဉ်တၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲတုၤဒၣ်လဲာ်ပှ်ကညီတက့ၤကအိၣ်မူအကီၢ်န့ၣ် ကီၢ်ခဲဒိၣ်မးအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

\* ယဘဉ်တၢ်နးတၢ်ဖျိၣ်လာမ့ၣ်လၢမ့ၣ်ကဲၤအပူ

တၢ်လာမ့ၢ်လၢမ့ၢ်ကဲၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်စံာ်ညီၣ်ကလီၤဘဉ်ဆူပှ်အံၣ်စရူးအဖိခိၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ် ဖဲ လံာ်မးသဲ ၂၃:၃၈ န့ၣ်လီၤ.

“ကွၢ်ကွၢ်, တၢ်လဲၤသဒၣ်သ့ဟံၣ်အိၣ်သယုာ်လီၤ.

တၢ်ကတိၤတမံၤအံၤဘဉ်တၢ်စံးကတိၤဘဉ်အီၤလာ ကစၢ်ခရံၣ်ဖဲ ပှ်တချူးမးသံအီၤဖဲ AD 33 အပူန့ၣ် လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး ပှ်အံၣ်စရူးသ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကီး ဆိၣ်လာအသးန့ၣ် ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ လံာ်မးသဲ ၂၇:၂၅ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးပှ်ကီၢ်မုာ်ခဲလၢာ် စံးဆာတၢ်, ဒီးစံးဝဲဒၣ်, မ်အသ့ၣ်အိၣ်လာပလီၤဒီးပဖိပလံၤအလီၤတက့ၢ်.”

လာတၢ်န့ၣ်အယီ ဖဲ AD 70 အတီၢ်ပူန့ၣ် ပှ်အံၣ်စရူးဖိသ့ၣ်တဖၣ်ထံၣ်ဘဉ်တၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲ, တၢ်နးတၢ်ဖျိၣ် အဆာကတီၢ်န့ၣ် ဘဉ်တၢ်ဒိလီၤအီၤလာ အအိၣ်ဝဲလာမ့ၣ်လၢမ့ၣ်ကဲၤအပူန့ၣ်လီၤ. တၢ်လာမ့ၢ်အူန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤ အတၢ်စံာ်ညီၣ်အတၢ်ပနီၣ်တမံၤလီၤ.

လံာ်ဝံယရူယၤ ၆၆:၁၅-၁၆, အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ကွၢ်ကွၢ်, ယွၤကဟဲလာမ့ၣ်အူအပူ, ဒီးအလုၣ်ကဟဉ် မးသးဒ်ကလံၤသဝံးအသိး, ဒ်သိးအကလၢာ်အသးထီၣ်လာ အသးကဲၤထီၣ်အပူဒီးအတၢ်သိၣ်ဃီၣ်လာ မ့ၣ်အူလၢာ်အကျါလီၤ.

အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ယွၤကလိာ်ကီၢ်ဒီးတၢ်ဖဲတၢ်ညဉ်ခဲလၢာ်လာမ့ၣ်အူ, ဒီးလာအနးတဘျီန့ၣ်, ဒီးပှ် လာအဘဉ်တၢ်မးသံအီၤလာယွၤန့ၣ် ကအိၣ်အါဂၤလီၤ.

ဝံစဖါနယၤ ၃:၈, မးသးဒ်န့ၣ်ဒီး ကွၢ်လၢာ်ယကျဲ, ယွၤစံးဝဲဒၣ်, တုၤမုာ်တနံၤဘဉ်လာယကဂဲၤဆာ ထၢၣ်လာတၢ်ဂုၢ်န့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ယတၢ်တီၢ်လာယသးကဒုးအိၣ်ဖျိၣ်ပှ်ကလုာ်တဖၣ်ဒီး

**ထာဖိုက်ဘီမိုက်တဖန်ဒ်သီးယကလူလီယသးထီၣ်လၢအလီၤ, ယသးကဲၤထီၣ်ခဲလၢလီၤ. အဂီၢ်ဒ်အံၤ, ယသးက့ၢ်အမ့ၢ်အူကအိၣ်ကွံာ်ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘုၣ်ညါလီၤ.**

**\* ဒီးထံၣ်ထီၣ်သက္ကၤစီအကြၢဟ့ၣ်**

ပုၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်သ့ၣ်ညါလီၤအသးလၢ, အဝဲသ့ၣ်အိၣ်ဘၣ်လၢ, ကစၢ်ယွၤအဘျးအဖိုၣ်အချာန့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢ စီအကြၢဟ့ၣ် မ့ၢ်ဒ်ကစၢ်ယွၤအကဒုန့ၣ် ပသ့ၣ်ညါလီၤ.

**\* စီလၢစရုးလၢအအိၣ်လၢ စီအကြၢဟ့ၣ်အသးနီၣ်ပုၤ**

ပုၤကလုာ်တဖၣ်မၤန့ၢ်တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါဖဲကစၢ်ခရံၣ်အတၢ်သးခုကစီၣ်အဆၢကတီၢ်အပူၤအဂီၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

**\* ဒီးမၤစီလၢစရုးဘျာၤလီၤအစုမ့ၢ်စိးနီၣ်လၢထံကျါ, ဒီးဟဲမၤခုၣ်လီၤယပျၢတက့ၢ်.**

ပုၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢလီၤပြီလီၤပြီဆူထံကီၢ်သ့ၣ်တအပူၤန့ၣ်, အဝဲသ့ၣ်ဃုတၢ်လၢကစၢ်ယွၤ, ဒ်သီးအကဘျီထီၣ်ဘၣ်ဟံၣ်, တၢ်မၤလိအလီၢ်ဒီးတၢ်ဘျုးတၢ်ဘါအလီၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်အကစၢ်ဒ်ဝဲအဂီၢ်ဒီး, ဒ်သီးအကဟံၣ်ဖျါကစၢ်ယွၤအတၢ်ဘျးတၢ်ဖိုၣ်တဆံးတက့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

**လံာ်လူၤကၢ် ၁၆:၂၅ ဒီးစီအကြၢဟ့ၣ် စံးဝဲဒၣ်, ဖိဇာ, လၢနမ့ၢ်ဒီးဒီး နဒီးနတၢ်ဂ့ၤတဖၣ်, ဒီးဒ်န့ၣ်အသီး စီလၢစရုးဒီးအတၢ်အာတဖၣ်န့ၣ်, သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်တက့ၢ်. မ့ၢ်မ့ၢ်ခဲကနံၣ်အံၤ, အဝဲဒၣ်အိၣ်မ့ၢ်ဖဲအံၤ, ဒီးနဲဒၣ်, နဘၣ်တၢ်နးတၢ်ဖိုၣ်လီၤ.**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လံာ်စီဆုံအဆၢဖိတမံၤအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်တၢ်အဒိတမံၤလၢကစၢ်ယွၤအကစၢ်ဒ်ဝဲကတီၢ်တၢ်အဂီၢ်လီၤ. ကတီၢ်ဝဲဒ်သီးအကလုာ်ကထါစ့ၢ်ကီးလီၤ. လၢအကလုာ်ကထါအပူၤ, ဘၣ်ဃးဒီးကစၢ်ယွၤအတၢ်ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၤလၢအမ့ၢ်တၢ်ဆၢကတီၢ်အဂီၢ်န့ၣ်ဒ်အဖိလၢအသီးလီၤ.

**\* ပုၤအံၣ်စရုလးဖိအစီ -** တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါအိၣ်ဒီးပုၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢ အအိၣ်ဒီး တၢ်ဘၣ်ကီဘၣ်ခဲအဂီၢ်.

**\* တၢ်သးခုကစီၣ်အစီ -** တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤလီၤဘၣ်ဆူ ပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်အဖိခိၣ်ဒီးပုၤအံၣ်စရုလးဖိလၢ ဘၣ်တၢ်ကျၢၣ်ဘၢအီၤလၢနီၢ်သးတကပၤအမဲာ်ချံသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ကီတၢ်ခဲအဂီၢ်.

ပကလဲၤကဒီးဆူ **လံာ်လူၤကၢ် ၁၆:၂၆** န့ၣ်တက့ၢ်.

**“ဒီးလၢတၢ်အံၤခဲလၢအမဲာ်ညါဒီး, လၢပဘၢၣ်စၢၤဒီးသုဘၢၣ်စၢၤန့ၣ်, တၢ်အဆၢလီၤတံာ် တူာ်ဖးလံာ်အိၣ်ဝဲလီၤ. မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီးပုၤဖဲအံၤမ့ၢ်မိၣ်လဲၤဟီၤ အသးဆူသ့ၣ်ဒီးလဲၤ ဟီၤဝဲတသ့ဘၣ်. ဒီးပုၤလၢ သ့ၣ်အိၣ်ဘးခီန့ၣ် မ့ၢ်မိၣ်ဟဲဟီၤအသးဆူပအိၣ်အံၤဒီး, ဟဲဟီၤဝဲတသ့ဘၣ်. ”**

လံာ်စီဆုံဖိတဆၢအံၤန့ၣ်အခီပညီဒ်လဲၣ်.

တၢ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်ကစၢ်ယွၤအကလုာ်ကထါလီၤ. တၢ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ် ပုၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်လီၤဆီသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

**\* တၢ်အဆၢလီၤတံာ်တူာ်ဖးလံာ် -** တၢ်အဝဲအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်, တၢ်နိးတၢ်ဘျး, ဒ်ပစံးတၢ်အသီး, တၢ်လၢအမၤတံာ်တံာ်တၢ်လီၤ. တၢ်နိးတၢ်ဘျးအိၣ်လၢ ပုၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်ကနာ်ကစၢ်ယုၣ်ရှုးန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ကမၤန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါအဂီၢ်, ကဘၣ်ခီဖျါကစၢ်ခရံၣ်န့ၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်မ့ၢ်ဒ်တၢ်လၢအကြီမၤတံာ်တၢ်တမံၤလီၤ.



**\* ပုၤဖဲအံၤမိၣ်လဲၤဃီၤအသးဆူ သု (စီၤအကြၢဟ့ၣ်) အိၣ်ဒီး လဲၤဃီၤဝဲတသ့ဘၣ် -**

ပုၤအံၣ်စရူလးဖိလၢအအိၣ်ဒီးစီၤမိၣ်ရှုအတၢ်မၤလိာ်တဖၣ်အတၢ်စၢဃာ်အဃိ, လၢတၢ်သးခုကစီၣ်အဃိ ကမၤန့ၣ်တၢ်ပူၤဖျဲးန့ၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်ကီၣ်ဒိၣ်မးလီၤ.

“ကလၢတံ ခုၤ ပုၤဟးဂီၤ, ပုၤကလၢတံဖိ, လၢတၢ်ပာ်ဖျါထီၣ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်ဒီးသံ အသးလၢ ထူၣ်စုညါ အလီၤ လၢသုမဲာ်ညါသ့ၣ်စၢ, မ့ၢ်မတၢမၤကဒါသုမဲာ်တကလဲၣ်. တၢ်မိၣ်သ့ၣ်ညါယသးလၢသု ထဲအံၤတမံၤ,”

**\* ပုၤလၢသု (ပုၤအထူးအတီၤ) အိၣ်ဘးဒီးန့ၣ် မ့ၢ်မိၣ်ဟဲဃီၤအသးဆူပအိၣ်အံၤဒီး ဟဲဃီၤဝဲတသ့ဘၣ် -**

ဖဲ လံာ်စီၤယီၤဟ့ၣ် ၉:၂၈-၂၉ ဒီးအဝဲသ့ၣ်ဒုၣ်ဒွဲၣ်အီၤဒီးစံးဝဲဒၣ်, နဲဒၣ်အံၤန့ၣ်အပျီၢ် အဘီၣ်, မ့ၢ်မ့ၢ်ပဝဲဒၣ်အံၤ, ပမ့ၢ်စီၤမိၣ်ရှုအပျီၢ်အဘီၣ်လီၤ. ပသ့ၣ်ညါလၢယွၤကတီၢ်တၢ်ဒီးစီၤမိၣ်ရှုလီၤ. မ့ၢ်မ့ၢ်အဝဲတကအံၤ, မ့ၢ်အအိၣ်ထီၣ် လၢလဲၣ်လၢလဲၣ်န့ၣ်, ပတသ့ၣ်ညါဘၣ်. အတၢ်ကွဲးအသးအသိး, အဝဲသ့ၣ် တဖၣ်သမာကွံာ်ကစၢ်ယုၣ်ရှုးဒီးလူၤပိာ် ထွဲဒၣ်စီၤမိၣ်ရှုအတၢ်သိၣ်တၢ်သီန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ တၢ် တဖၣ် န့ၣ်မၤအသးဒိသိး တၢ်အဆၢလီၤတဲာ်တူၢ်ဖးလဲၣ်အသိးလီၤ. ပကလဲၤကဒီးဆူ လံာ်လူၤကၣ် ၁၆:၂၇-၃၁ န့ၣ်တက့ၢ်.

“ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ပာ်စၢ, မ့ၢ်မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဒီး, ယဃုကညးနုၤလၢနကမၤအလဲၤဆူယဟံၣ်အဟံၣ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ယဒီပုၤဝဲအိၣ်ယံာ်က, ဒ်သိးအကအုၣ်အသးသပုၤပုၤလၢအီၤ, ဒ်သိးအသုတဟဲဆူတၢ် ဆိးကဲး အလီၢ် ဖဲအံၤစ့ၢ်ကီၢ်တကလီၤ.စီၤအကြၢဟ့ၣ်စံးဘၣ်အီၤ, ပုၤတဖၣ်န့ၣ်အိၣ် ဒီးစီၤမိၣ်ရှုဒီးဝဲသ့ၣ်တဖၣ် လီၤ. မံအဒိကန့ၣ်တၢ်လၢအီၤတက့ၢ်. ဒီးစံးဝဲဒၣ်, တမ့ၢ်ဘၣ်, ပာ်အကြၢဟ့ၣ်စၢ, မ့ၢ်မ့ၢ်ပုၤလၢ အသံတ က မ့ၢ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်, ဒီးလဲၤဆူအအိၣ်ဒီး, ကပီၢ်ယံာ်လီၤက့ၤအသးလီၤ. ဒီးစံးဘၣ်အီၤ, မ့ၢ်တဒိကန့ၣ် ဘၣ်တၢ်လၢစီၤမိၣ်ရှုဒီးဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်ဒီး, ပုၤလၢ အသံတကမ့ၢ်ဂဲၤမ့ၢ်ဂဲၤဆၢထၢၣ် က့ၤန့ၣ်သက့ဒီး, တ န့ၣ်ဘၣ်ဝဲဘၣ်.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လံာ်စီၤဆုံအဆၢဖိသ့ၣ်တဖၣ်စံးဘၣ်ပုၤလၢ, ပုၤအံၣ်စရူဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်, တၢ်မၤစၢဒီးတၢ်မ့ၢ် လၢသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်တအိၣ်လၢဘၣ်ဖဲတၢ်သးခုကစီၣ်အဆၢကတီၢ်အပူၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

**\* ဒီပုၤဝဲအိၣ်ယံာ်က** - တၢ်လၢပုၤထူးပုၤတီၤတကန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်အကဒုဒီးဘၣ်ထွဲလိာ်အသးလၢပုၤယုၤဒါဖိအစၢအ သွဲၣ်ခံကလုာ်န့ၣ်အသိး, ဒီးပုၤဝဲအိၣ်ယံာ်ကစ့ၢ်ကီးမ့ၢ်ဒ်ပုၤအံၣ်စရူလးဖိအစၢအသွဲၣ်အကလုာ်တဆံန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်မနုၤ အဃိလဲၣ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ လံာ်၂ကွဲးနီၣ်တၢ် ၁၁:၁-၄ အတၢ်ကွဲးအသိးန့ၣ်လီၤ.

“ဒီးစီၤရဃၤဘၣ်ဟဲတုၤဝဲလၢယရူၤရလုၣ်အပူၤ, ဒီးဒုအိၣ်ဖိၣ်ရိဖိၣ်ယုၤဒါ, ဒီးဘၣ်ယၢမံၣ်အပုၤ ဟံၣ်ဖိ, ပုၤသးဖိလၢတၢ်ဃုထၢအီၤ, တကလီၢ်ဃိးကလး, ဒ်သိးအကဒုးတၢ်ဒီးအံၣ်စရူလး, ဒ်သိးအကဒုး ဟဲက့ၤဘီမ့ၢ်ဆူစီၤရဃၤဘၣ်အအိၣ်လီၤ.

ဒီးယွၤအကလုာ်ဘၣ်ယွၤအပုၤကညီစီၤရမၤယၢ, ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ကတီၢ်တၢ်ဒီးယုၤဒါအစီၤပၤစီၤရူလီၤမိၢ် အဖိခွါစီၤရဃၤဘၣ်, ဒီးအံၣ်စရူလးခဲလၢာ်လၢယုၤဒါဒီးဘၣ်ယၢမံၣ်အပူၤဒီးစံး, ယွၤစံးဝဲဒ်အံၤ, သုတလဲၤ ထီၣ်, ဒီးသုတဒုးသုးဒီးသုဒီပုၤဝဲတဂ့ၤ. က့ၤက့ၤဆူတကအဟံၣ်ဒၣ်ဝဲ, တကဆူအဟံၣ်ဒၣ်ဝဲတက့ၢ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်တမံၤအံၤကဲထီၣ်လၢယၢလီၤ. ဒီးဒိကန့ၣ်ယွၤအကလုာ်, ဒီးလၢအလဲၤထီၣ်ဒါယၢရဘၣ် န့ၣ်က့ၤက့ၤဝဲလီၤ.”

မှားဝဲလီ၊ ဒ်လံာ်စီဆုံအတတ်ပာ်ဖျါအသီး၊ စီပဟ်စီရုလီမိဆူးကွံာ်အသးလီာ်ခံဝဲန့ၣ် ပှအံၣ်စရုလးဖိတ ဆံခံၣ်န့ၣ်လီာ်ဖးလိာ်အသးခံၣ်လီာ်။ ယူဒးအဒုၣ်ဒီးဘံၣ်ယာမံၣ်အဒုၣ်ခံခါကဲထီၣ်ပှယူဒးဖိအဒုၣ်ဒီးအိၣ်တ့ၢ်အ ဒုၣ်တဆံန့ၣ်ကဲထီၣ်ပှအံၣ်စရုလးဖိအဒုၣ်လီာ်။

လာတၢ်န့ၣ်အဃိ တၢ်လာပှထူးပှတီၤတဂၤအံၣ်န့ၣ် မ့ၢ်စ့ၢ်ကီၤပှယူဒးအစၢၤအသွဲၣ် (၂)ကလုာ်ဒီးဒီပှ ဝဲာ်ယံၢ်ဂၢၢ်န့ၣ် မ့ၢ်စ့ၢ်ကီၤပှအံၣ်စရုလးဖိအစၢၤအသွဲၣ်အကလုာ်တဆံန့ၣ်လီာ်။

**\* စီမိၤရှုဒီးဝံသ့ၣ်တဖၣ်** - တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, လံာ်စီဆုံအလီာ်လံၤ တကတြုၢ်အတၢ်ကွဲးသ့ၣ်တဖၣ် လာအမ့ၢ် လံာ်ဝံယရါယာ ၅၃, ဒီးလံာ်စံးထီၣ်ပတြုၤ ၂၂ အသီး, တၢ်ကဟုကညီၢ်ဒီးဘီမ့ၢ်တချူးအိၣ်ထီၣ်အခါ, မ့ၢ်ရံၤယာ အတၢ်တူၢ်သံခိၣ်ဆါအသးအဂ့ၢ်န့ၣ်ကမ့ၢ်တၢ်အုၣ်အသးတမံၤလီာ်။

မှားဝဲလီ။ ဘၣ်ဃးဒီးမ့ၢ်ရံၤအာအတၢ်ဟဲအဂ့ၢ်န့ၣ်ပှအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်န့ၢ်ပာ်တၢ်တအိၣ်အဃိ, အဝဲသ့ၣ်လာအသးပှန့ၣ်တအိၣ်ဘၣ်လုၤတက့ၤလီာ်။

**\* ပှလၢအသံတဂၤမ့ၢ်ဂဲၤဆာထာ်က့ၤသန့ၣ်က့ -**

လံာ်စီဆုံဖိတဆာအံၣ်န့ၣ် တဘၣ်ဃးဒီးကစၢ်ယုၣ်ရှုးဘၣ်. အဝဲအံၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဒိတၢ်တံာ်တမံၤအဃိ မိပသု တဟံးန့ၢ်အခိပညီဒိတၢ်ကွဲးအသီးန့ၣ်တဂ့ၤလီာ်. ပှတဂၤလာဂဲၤဆာထာ်သမူထီၣ်က့ၤလာတၢ်သံန့ၣ်ကမ့ၢ်မတၤ လဲၣ်. ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်အုဖးစူး ၂၁** န့ၣ်လီာ်။

**“ဒီးပှလၢအသံတၢ်လာတၢ်သရူးတၢ်ကမၢ်, ဒီးတၢ်ဒဲးတူၢ်တၢ်ဒဲးဘးအပှၤသ့ဝဲသ့ၣ်အံၣ်, ယှမၤ မူထီၣ်က့ၤလံသုလံ.”**

မှားဝဲလီ။ ဒ်သီး (လံာ်လုၤကၢ် ၉:၆၀) အတၢ်ကွဲးအသီး, တုၤခဲကနံၣ်ဒၣ်လဲာ်ပှဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ် ဘၣ်လာတၢ်သံအစုပှဘၣ်ဆၣ်, တၢ်ဂဲၤဆာထာ်သမူထီၣ်က့ၤလာနီၢ်သးတကပၤန့ၣ် အိၣ်ထီၣ်ဝဲလာပှၤခရံၣ်ဖိတနီၤ ဒီးပှၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်လာအန့ၢ်ခရံၣ်န့ၣ်လီာ်. လာတၢ်န့ၣ်အဃိပှၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဂုၢ်ကွဲးစးစံာ်တဲၤတဲၤလီာ်တၢ် သးခုကစီၣ်ဘၣ်ဆၣ်, လာပှအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်တန့ၢ်တၢ်အဃိတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအိၣ်တသ့ဘၣ်. လာတၢ်န့ၣ်အဃိ ပှအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်တၢ်ကမၤအသးဒ်လဲာ်န့ၣ်, ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ရီမုၤ သး၂၅,၂၆** န့ၣ်လီာ်။

**“ပှၤသ့ၣ်ဝဲာ်သ့ၣ်စၢ, ဒ်သီးသုသုတပာ်သုသးလာသုကုၣ်ဘၣ်ကုၣ်သ့တဂ့ၤဒီး, ယသးအိၣ်လာ သုကသ့ၣ်ညါ တၢ်ရူသ့ၣ်အံၣ်လာပှၤကလုာ် တဖၣ်အတၢ်လာထီၣ်ပှၤ ထီၣ်တချူးဟဲန့ၣ်ဒဲးဘၣ်အဖၢမ့ၢ်ဒီး, တၢ်သ့ၣ်ကိၤသးကိၤဘၣ်လံအံၣ်စရုလးတနီၤနီၤလံလီာ်. ဒီးဒ်န့ၣ်အသီးအံၣ်စရုလး ခဲလၢာ်ကတုၤလာ တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအိၣ်, ဒ်တၢ်ကွဲးအသးအသီး,ပှၤအုၣ်က့ၤခိၣ် က့ၤတၢ်ကဟဲထီၣ်လာစံယိၣ်အပှၤ, ဒီး ကဒုးဟးထီၣ်ကွံာ်တၢ်တယူးတယီၣ်ဘၣ်ယှၤလာယၤကိာ်အပှၤလီာ်.”**

မှားဝဲလီ။ လံာ်စီဆုံအဆာဖိတခါအံၣ်စးဘၣ်ပှၤလာ, ပှအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်ကမၤန့ၢ်တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ် က့ၤအဂ့ၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီာ်. ကစၢ်ယှၤန့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤခံမံၤအကျါ, အဆိကတၢ် န့ၣ် ကမ့ၢ်ဒၣ်ပှၤခရံၣ်ဖိအတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ကမၤန့ၢ်တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤဝံၤဒီးပှအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်ကလုၤပိာ်ထွဲအခံ လီာ်. ခရံၣ်အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အတၢ်လာထီၣ်ပှၤထီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ပှၤလုၢ်ကွံာ်အဆာကတီၢ်တုၤလီာ်ဝံၤမး, ပှအံၣ်စရုလး ဖိသ့ၣ်တဖၣ်တန့ၢ်တၢ်ဒီးနီၢ်သးအမဲာ်ချံဘၣ်တၢ်ကးတံာ်ဃာ်အိၣ်န့ၣ်ကဟါမၢ်ကွံာ်လီာ်။

**လာတန်နှင့်အယ်၊ တန်ဒီတန်တဲင်တမံအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်အတီၤခံမံၤဒီး တၢ်ဆာကတီၢ် အတၢ်နီၤဖးလိာ်အသးခံမံၤ အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.**

ပှၤအံၣ်စရူလးဖိအဆာကတီၢ်အကတၢ်ဒီးတၢ်သးခုကစီၣ်အစီၤအတၢ်စးထီၣ်အဂ့ၢ် –

တၢ်လာကစၢ်ယုၣ်ဂ္ဂးန့ၣ်အဝဲအိၣ်ဝဲလၢ၊ တၢ်ဆာကတီၢ်ခံခါအဘၣ်စၢၤဒီးစံးကတီၤဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဆာကတီၢ်ခံခါအဂ့ၢ်ဒီးတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်ခံမံၤအဂ့ၢ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

**မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဆာကတီၢ်ခံမံၤအံၤအတၢ်ကွဲးလီၤ.**

ဒီပုၤဝဲၤလာတၢ်အဲၣ်အီၤသ့ၣ်သုၤ၊ တၢ်ဂ့ၢ်လာအဖီခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်, တဘၣ်ဃးဒီး, သးသမူအဂ့ၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်သိၣ်လိလာအကဟဲန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ် “လရၣ်” အဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

လာခရံၣ်အမံၤဃီ

အၤမ့ၢ်